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PROTOKÓŁ NR 31/2013 
 

Z trzydziestej pierwszej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, która odbyła się w dniu 30 grudnia 
2013 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem radnej Beaty 
Krystyny Jackowskiej – Przewodniczącej Rady Gminy. 
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
Obrady rozpoczęto o godz. 1000 , zakończono o godz. 1215. 

Skład osobowy Rady Gminy …………………………………………………………………………………………………. – 15 
Uczestniczyło w obradach, wg załączonej listy obecności …………………………………………..…………. – 15 

Spoza grona Rady w sesji uczestniczyli: 
1. Pan Michał Wojciech Jasiński – Wójt Gminy 
2. Pan Grzegorz Cesarski – Zastępca Wójta Gminy 
3. Pani Marianna Michalska – Skarbnik Gminy 
4. Mec. Artur Tadrzak – Radca Prawny 
5. Pani Maria Bonisławska – Radna Powiatu 
1. Pani Wioletta Kamińska – PHU Maxi Usługi Urbanistyczne 
2. Pan Kacper Kamiński – PHU Maxi Usługi Urbanistyczne 
6. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie …………………………………. – 34 
7. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, goście w liczbie …………………………. – 5 

 

PRZEBIEG OBRAD: 
Ad.pkt.1 
 Przewodnicząca Rady Pani Beata Jackowska otwierając obrady powitała wszystkich radnych, 
sołtysów (załącznik do protokołu) oraz zaproszonych gości (załącznik do protokołu). 
 Na podstawie listy obecności (załącznik) stwierdziła quorum władne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Na 15 radnych, 15 obecnych. 
 
Ad.pkt.2  

Przewodnicząca Rady Pani Beata Jackowska odczytała pismo, które wpłynęło przed sesją a 
dotyczy treści jednej z uwag do studium. Pismo stanowi załącznik do protokołu. Przewodnicząca Rady 
zapytała, czy w związku z tym wnosimy punkt dotyczący studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego do porządku obrad. 

Wójt Gminy Michał Jasiński wyjaśnił, że sporządzenie studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego nie jest prostą sprawą, wymaga czasu oraz dużej pracy. Każdy 
chciałby, aby jego wniosek przeszedł, jednak musi być on zgodny z przepisami. Wpłynęło 130 
wniosków, większość została pozytywnie rozpatrzona przez projektantów, jednak nie wszystkie były 
zgodne z przepisami. Mieszkańcy, których wnioski zostały negatywnie rozpatrzone zostali 
poinformowani o możliwości wniesienia uwagi. Odczytane pismo dotyczy uwagi, która wpłynęła do 
Urzędu Gminy 07.11.2013 roku i została już przedstawiona Państwu radnym na ostatnim wspólnym 
posiedzeniu komisji, na którym wszystkie 33 uwagi zostały Państwu przedstawione. Poprzez 
głosowanie nad każdą z nich zostało zajęte wspólne stanowisko rady. W tym przypadku było 
wyjaśniane, że terenie całej Gminy Karniewo ustalone są dwa rzędy zabudowy i nie możemy robić 
wyjątków. Wnioskodawca ma inne możliwości, także zabudowy w drugiej linii, ale chce w trzeciej. 
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Wójt Gminy Michał Jasiński poprosił radnych o zachowanie dotychczasowego porządku obrad 
oraz ze względu na pozostałe wnioski o pozostawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Karniewo. 

Radny Andrzej Chełchowski zaproponował, że w przypadku niejasności przed podjęciem 
uchwały można zdjąć ją z porządku obrad, po sesji wyjaśnić i podjąć uchwałę na kolejnej sesji. 

Mec. Artur Tadrzak wyjaśnił, że patrząc z punktu widzenia formalnego, jest to tylko uwaga do 
projektu studium i nijak się to ma do porządku obrad. Stwierdził, że nie widzi potrzeby wniosku 
formalnego o zmianę porządku obrad. 

Radna Jadwiga Witkowska zapytała, dlaczego w niektórych punktach uwag jest podana 
wielkość, a w niektórych nie, ponieważ w jednym przypadku są hektary, które były zaliczone i 
uwzględnione a w innym nie było to podane.  

Przewodnicząca Beata Jackowska stwierdziła, że na ostatnim posiedzeniu komisji omawiano 
temat bardzo szczegółowo, ale nie udzielono wszystkich odpowiedzi na temat dokumentów na 
których pracowano i z którego roku. 

Pan Kacper Kamiński wyjaśnił, że nad projektem studium pracujemy od roku. Projekt studium 
powstawał na bazie licznych analiz, na bazie uwarunkowań. Nie jest to czas i miejsce, aby omawiać 
całą procedurę ale w skrócie studium to dokument kierunkowy, który określa kierunki i politykę 
przestrzenną gminy, oparte jest na bazie licznych uwarunkowań. Uwarunkowania te opisane są w 
załączniku. Wspomniane hektary, czyli powierzchnia, to nie jedyna przesłanka która determinowała, 
czy dany wniosek czy uwaga są uwzględnione i rozpatrzone pozytywnie. Wszystkie wnioski które 
wpłynęły, zostały starannie przeanalizowane, następnie wyłożone przez ponad miesiąc do 
publicznego wglądu, można było wtedy zapoznać się z projektem i składać uwagi. W stosunku do 
części wniosków, które zostały rozpatrzone negatywnie wpłynęły uwagi. Później odbyła się dyskusja 
publiczna. Następnie, podczas spotkania z radą każda z uwag została omówiona oraz zostało 
wyjaśnione dlaczego część wniosków została negatywnie rozpatrzona. Nasze uwagi zostały przez 
Państwa uwzględnione. To nie jest tak, że coś nie zostało powiedziane. Odnosząc się do pisma, które 
wpłynęło do Przewodniczącej, uwaga ta nie jest w żaden sposób różna od pozostałych uwag, które 
wpłynęły do projektu. W ocenie projektantów problem został należycie i wyczerpująco 
przedstawiony na posiedzeniu komisji, a jednocześnie przedstawiona działka nie posiada dostępu do 
drogi publicznej. Wnioskodawczyni prosi o trzeci rząd zabudowy, co należy do decyzji rady, ale do tej 
pory była przyjęta taka polityka, że w Gminie Karniewo tworzy się dwa rzędy zabudowy. 

Przewodnicząca Rady Beata Jackowska poprosiła o zrozumienie dla radnych, ponieważ 
podejmując uchwałę rada musi być świadoma. Jest to dokument, który będzie obowiązywał przez 
wiele lat. 

Radny Andrzej Chełchowski zapytał, dlaczego pismo, które wpłynęło 7 listopada dopiero teraz 
dotarło do Przewodniczącej, a nie przed posiedzeniem komisji? Jakby dotarło wcześniej to temat 
byłby przedyskutowany na posiedzeniu komisji.  

Przewodnicząca Rady Beata Jackowska zapytała, kto jest za zniesieniem tego punktu z 
porządku obrad?  

Radni nie przystąpili do głosowania. 
Przewodnicząca Rady Beata Jackowska zdecydowała, że punkt pozostaje w porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy  w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje radnych. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na 
lata 2013-2020. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na lata 2014-

2020. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Uchwały Budżetowej na 2014 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Karniewo na 2014 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Karniewo oraz stałych komisji 

Rady Gminy Karniewo na 2014 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Karniewo. 
14. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
16. Zamknięcie obrad. 

 
Ad.pkt.3 
 Przewodnicząca Rady Pani Beata Jackowska poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji 
jest do wglądu w biurze Rady. Poprosiła o zgłaszanie uwag i wniosków. Ponieważ nikt z radnych nie 
zgłaszał uwag, jednogłośnie przyjęto protokół z XXX sesji Rady Gminy Karniewo. 

Głosowanie: 15 osób –„za” przyjęciem protokołu. 
 
Ad.pkt.4 

Pan Michał Wojciech Jasiński, Wójt Gminy przedstawił informację o swojej działalności  
w okresie międzysesyjnym (załącznik do protokołu). 

Radni w przedmiotowej sprawie uwag nie wnosili. 
 
Ad.pkt.5 

Przewodnicząca Rady Pani Beata Jackowska poinformowała, że 18 grudnia 2013 roku odbyło 
się wspólne posiedzenie komisji, na którym omówiono projekty uchwał: w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na lata 2013-2020; w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2013 rok; w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na lata 2014-
2020; w sprawie uchwalenia Uchwały Budżetowej na 2014 rok; w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 
Gminie Karniewo na 2014 rok; w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Karniewo oraz stałych 
komisji Rady Gminy Karniewo na 2014 rok; w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Karniewo. 

Przewodnicząca Rady Pani Beata Jackowska wyjaśniła, że na listopadowej sesji została 
podjęta uchwała dotycząca opłaty targowej, której część została uchylona, następnie zapytała, czy 
uchwały te są sprawdzane przez prawników, a ponieważ jest to sytuacja powtarzająca się, rada nie 
będzie podejmować uchwał, które nie będą parafowane. 

Radna Jadwiga Witkowska zapytała, czy na każdej sesji musi być inny radca prawny? 
Wójt Gminy Michał Jasiński wyjaśnił, że w przedmiotowej uchwale został uchylony jeden 

paragraf dotyczący własnej górnej granicy kwoty opłaty targowej, ponieważ górna stawka opłaty 
targowej wynika z obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 7 sierpnia 2013 roku w sprawie górnych 
granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2014r. (M.P. poz. 724). Nie ma zatem 
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podstawy prawnej do obniżenia przez Radę Gminy dziennej opłaty targowej. Wójt wyjaśnił również, 
że, jeśli sesje będą odbywały się w środy od godziny 12.00 to będzie ten sam mecenas. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Mariusz Sieńkowski omówił działalność komisji w 
okresie międzysesyjnym. Poinformował, że posiedzenie komisji odbyło się 3 grudnia 2013 roku, 
komisja obradowała nad oceną wykorzystania środków budżetowych przeznaczonych na realizację 
zadań w ramach Funduszu Sołeckiego w 2013 roku, oceną realizacji podatku rolnego w 2013 roku. 
Przeanalizowano projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na lata 2014-2020 oraz 
projekt budżetu Gminy Karniewo na 2014 rok, a także opracowano plan pracy oraz plan kontroli na 
2014 rok. 
 
Ad.pkt.6 
 Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska poprosiła radnych o zgłaszanie interpelacji. 

Radna Jadwiga Witkowska zapytała, czy rozstrzygnęła się już sprawa oczyszczalni ścieków? 
Radny Andrzej Chełchowski zapytał, kto zajmie się śmieciami zalegającymi przy drodze 

powiatowej Gościejewo – Mosaki? 
Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska poinformowała, że odpowiedzi będą udzielane 

w punkcie 14. 
 
Ad.pkt.7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na 
lata 2013-2020. 

Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska stwierdziła, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na lata 2013-2020 zostały bardzo szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji, 
zapytała, czy są jakieś pytania? Brak pytań.  

Skarbnik Gminy Marianna Michalska wyjaśniła, że zmiany wynikają ze zmian w dotacji, o 
ponad 90 tysięcy została zmniejszona dotacja na świadczenia rodzinne, a zwiększono dotację na 
zasiłki stałe, składki na ubezpieczenie zdrowotne. 

Radny Andrzej Chełchowski odczytał treść uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Karniewo na lata 2013-2020. 

Nikt z radnych nie wnosił uwag do treści uchwały. 
Głosowanie: 15 radnych –„ za” podjęciem uchwały. 
Uchwała Nr XXXI/166/2013 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Karniewo na lata 2013-2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.pkt.8 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok. 
Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska stwierdziła, że zmiany w budżecie zostały bardzo 

szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji. Czy są jakieś pytania? Brak pytań.  
Skarbnik Gminy Marianna Michalska wyjaśniła, że tak jak było przewidywane, nowy załącznik, 

który został dziś przedstawiony dotyczy wydatków, ponieważ są niewielkie zmiany i przeniesienia 
między paragrafami.  

Radny Andrzej Chełchowski odczytał treść uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2013 rok. 

Głosowanie: 15 radnych –„ za” podjęciem uchwały.  
Uchwała Nr XXXI/167/2013 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok została 

podjęta jednogłośnie. 
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Ad.pkt.9 
Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na lata 2014-

2020. 
Wójt Gminy Michał Jasiński wyjaśnił, że na wspólnym posiedzeniu komisji omawiany był 

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na lata 2014-2020 oraz projekt uchwały 
budżetowej na 2014 rok, zostały one opracowane i przedstawione radzie do 15 listopada 2013 roku. 
W budżecie zaplanowano środki dla jednostek budżetowych według projektów jednostkowych, bez 
możliwości późniejszego zwiększania. W projektach uwzględniono już nowe stawki podatków. 
Wyjaśnił i odpowiedział na interpelację dotyczącą oczyszczalni ścieków, stwierdził, że 2 stycznia 
będzie podpisany aneks dotyczący realizacji pierwszego etapu inwestycji, zabezpieczone są również 
środki na przebudowę świetlicy w Szwelicach, środki na drogi. Zostały też uwzględnione wszystkie 
zadania w ramach funduszu sołeckiego. 

Skarbnik Gminy Marianna Michalska odczytała Uchwałę Nr Os.532.2013 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 2013 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Karniewo projekcie uchwały Rady Gminy Karniewo w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na lata 2014-2020. Opinia jest pozytywna i 
stanowi załącznik do protokołu. 

Wieloletnia  Prognoza Finansowa została sporządzona na lata 2014– 2020. Gmina posiada 
zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów, których ostateczna spłata wynikająca z zawartych 
umów jest przewidziana w roku 2020. Projekt WPF zawiera przedsięwzięcia majątkowe realizowane 
w latach 2013-2014.  Są to wydatki na projekty realizowane przy udziale środków pochodzących z 
budżetu Unii Europejskiej na „Budowę przydomowych oczyszczalni ścieków” oraz „Modernizację 
budynku świetlicy wiejskiej”.  

Projekt WPF zawiera  również przedsięwzięcia w ramach wydatków bieżących realizowane w 
latach 2012-2014. Są to wydatki na projekt realizowany przy udziale środków pochodzących z 
budżetu Unii Europejskiej -„Kobiety myślą o jutrze” – realizacja w latach 2012 – 2014. 

W roku 2014 wynik budżetu stanowi deficyt, którego sfinansowanie nastąpi przychodami 
pochodzącymi z kredytu oraz wolnymi środkami. Przychody z tytułu kredytu przeznaczone będą 
również na rozchody, tj. na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. 

W latach następnych, tj. 2015 – 2020 wynik budżetu stanowi nadwyżkę, którą planuje się 
przeznaczyć na rozchody, tj. spłatę rat kredytów. 

Zaplanowane dochody bieżące w poszczególnych latach pokrywają wydatki bieżące razem, w 
tym na obsługę długu. Na kwotę dochodów bieżących składają się przede wszystkim dochody z tytułu 
udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych, od osób prawnych, podatki i 
opłaty, subwencja ogólna, dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące. 

Dochody majątkowe stanowią dofinansowania: „Budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków w Gminie Karniewo” oraz „Modernizacji budynku świetlicy wiejskiej” w ramach projektu  
pn.: „Centrum aktywności społeczno-kulturalnej i integracji społecznej w miejscowości Szwelice”. 

Zaplanowane wydatki bieżące to wydatki na realizację zadań własnych gminy oraz zdań 
zleconych. Są to przede wszystkim zadania z zakresu oświaty realizowane przez publiczne jednostki 
oświatowe, zadania z zakresu pomocy społecznej, zadania z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa 
narodowego, dotacje dla niepublicznej szkoły podstawowej oraz pozostałe bieżące zadania własne 
gminy realizowane przez Urząd Gminy. 

Zaplanowane wydatki majątkowe, to wydatki na inwestycje kontynuowane tj.: budowa 
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz modernizacja budynku świetlicy wiejskiej, nowe wydatki 
inwestycyjne, tj. planowana przebudowa dróg gminnych oraz wydatki majątkowe w formie dotacji 
dla innych jednostek samorządy terytorialnego.   
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Łączne zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych kredytów, w stosunku do prognozowanych 
dochodów ogółem w poszczególnych latach jest niższe niż  max 60%  z art.170 ufp z 2005 r. a relacja 
łącznej kwoty w roku budżetowym oraz w kolejnych latach następujących po roku budżetowym spłat 
kredytów do planowanych dochodów ogółem, nie przekracza maksymalnego dopuszczalnego 
wskaźnika spłaty z art.243 ufp. 

Radny Andrzej Chełchowski odczytał treść uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Karniewo na lata 2014-2020. 

Nikt z radnych nie zgłosił zastrzeżeń do projektu uchwały. 
Głosowanie: 15 radnych –„ za” podjęciem uchwały.  
Uchwała Nr XXXI/168/2013 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karniewo na 

lata 2014-2020 została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.pkt.10 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Uchwały Budżetowej na 2014 rok. 
Skarbnik Gminy Marianna Michalska odczytała Uchwałę Nr Os.533.2013 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 6 grudnia 2013 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Wójta Gminy Karniewo projekcie uchwały budżetowej na 2014 rok oraz 
możliwości sfinansowania deficytu budżetu. Opinia jest pozytywna i stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Andrzej Chełchowski odczytał treść uchwały w sprawie uchwalenia Uchwały 
Budżetowej na 2014 rok. 

Nikt z radnych nie zgłosił zastrzeżeń do projektu uchwały. 
Głosowanie: 12 radnych –„ za” podjęciem uchwały, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
Uchwała Nr XXXI/169/2013 w sprawie uchwalenia Uchwały Budżetowej na 2014 rok została 

podjęta większością głosów. 
 
Ad.pkt.11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Karniewo na 2014 rok. 

Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska wyjaśniła, że główne cele  programu to: zmiana 
zachowań i postaw mieszkańców gminy Karniewo w sytuacjach związanych z problemami 
alkoholizmu, zwiększenie skuteczności i dostępności terapii w zakresie nowoczesnych strategii i 
metod rozwiązywania problemów alkoholowych, podejmowanie czynności zmierzających do objęcia 
obowiązkiem leczenia odwykowego osób uzależnionych od alkoholu w ramach działań Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, stosowanie form profilaktyki alkoholowej i 
narkotykowej kierowanej w szczególności do dzieci i młodzieży (prowadzenie badań ankietowych), 
prowadzenie edukacji zmierzającej do eliminowania czynników zagrażających prawidłowemu 
funkcjonowaniu społecznemu i psychologicznemu – promowanie zdrowego stylu życia, szczególnie 
wśród dzieci i młodzieży, prowadzenie kontroli przestrzegania zasad i warunków korzystania z 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. Natomiast celem gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii jest konstruowanie i realizacja lokalnych zasad polityki społecznej 
poprzez podejmowanie działań zmierzających do ograniczenia zażywania narkotyków, 
przeciwdziałania powstawaniu i usuwaniu następstw ich nadużycia, podniesienie poziomu wiedzy 
społeczeństwa na temat problemów związanych z używaniem środków psychoaktywnych i 
możliwości zapobiegania zjawisku, upowszechnianie zdrowego stylu życia wśród dzieci i młodzieży, 
wzrost zaangażowania społeczności lokalnych w działania profilaktyczne (wspieranie lokalnych 
inicjatyw działań profilaktycznych na terenie szkół, organizacji pozarządowych). 
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Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska odczytała treść uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii w Gminie Karniewo na 2014 rok. 

Nikt z radnych nie wnosił uwag do treści projektu uchwały. 
Głosowanie: 15 radnych –„ za” podjęciem uchwały. 
Uchwała Nr XXXI/170/2013 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Karniewo na 2014 
rok została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad.pkt.12 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Karniewo oraz stałych komisji 
Rady Gminy Karniewo na 2014 rok.  

Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska wyjaśniła, że plan pracy rady oraz 
poszczególnych komisji rady został opracowany na posiedzeniu komisji, zapytała, czy ktoś z radnych 
chce coś jeszcze wnieść do projektu. Nikt z radnych nie zgłosił uwag. 

Radny Andrzej Chełchowski odczytał treść uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 
Gminy Karniewo oraz stałych komisji Rady Gminy Karniewo na 2014 rok.  

Głosowanie: 14 radnych –„ za” przyjęciem uchwały, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Uchwała Nr XXXI/171/2013 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Karniewo oraz 

stałych komisji Rady Gminy Karniewo na 2014 rok została podjęta większością głosów. 
 

Ad.pkt.13 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Karniewo. 
Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska ponownie zapytała o pismo które wpłynęło, 

ponieważ w piśmie tym jest napisane, że jest dojazd do działki a mowa była dziś, że nie ma. 
Pan Kacper Kamiński wyjaśnił, że uwaga dotyczy działki 471/20, dojazd natomiast, czy 

bezpośredni dostęp do drogi ma działka 471/18, nie wiemy natomiast, czy działka ta jest własnością 
osoby, która złożyła uwagę. Działka ta nie była przedmiotem ani wniosku, ani uwagi. Działka 471/20 
ma około 3 tys. metrów kwadratowych, ale dostępu do tej drogi nie ma. We wniosku ani w uwadze 
nie ma mowy o jakiś zapewnieniach właściciela działki 471/18 o zapewnieniu dojazdu. Również 
według danych Starostwa Powiatowego w Makowie Mazowieckim działka 471/20 nie ma dostępu do 
drogi. W razie uwzględnienia lub nieuwzględnienia tej uwagi to rada gminy i gmina pozostanie z 
problemem zapewnienia dojazdu, z naszej strony chcemy przedstawić Państwu jak najbardziej 
rzetelnie możliwości i zagrożenia wynikające z podjętych decyzji. Na dzień dzisiejszy dostępu nie ma. 

Działka 471/18 też nie jest pierwszą działką, jej powierzchnia oscyluje w granicach też około 3 
tys. metrów, a przed tą działką są jeszcze dwie małe działki budowlane. 

Projektant wyjaśnił, że opracowując dokument założono, że studium jest dla Gminy, a 
rozwiązania są po to aby służyć a nie tworzyć problemy, natomiast w tym przypadku nie było 
zasadne, aby przeznaczać kolejny teren pod zabudowę. 

Wracając do informacji, które wcześniej zostały powiedziane, ta uwaga nie została złożona po 
komisji 18 grudnia, ponieważ do Urzędu wpłynęła 7 listopada, a my przekazując Państwu roboczą 
propozycję rozpatrzenia uwag 18 grudnia, wszyscy o tej uwadze wiedzieliśmy i rozmawialiśmy, to nie 
jest nowy problem. Rada na komisji miała wykaz uwag i tam też została ona zamieszczona i 
przedstawiona. 

Radna Danuta Karkowska stwierdziła, że jest wszystko jasne. 
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Radny Andrzej Chełchowski przypomniał poprzednią uchwałę dotyczącą planu 
zagospodarowania, w której zaistniała taka sytuacja, że nie naniesiono melioracji na działkę rolniczą, 
działka została sprzedana, posadzono na niej las a teraz właściciel wystąpił do Spółki Wodnej o 
wyłączenie 8 ha gdzie są dwa zbieracze, 3 studzienki. Trzeba więc uważać, aby za jakiś czas w tym 
przypadku też nie było problemu, bo gmina będzie musiała drogę robić. 

Radna Danuta Karkowska stwierdziła, że właśnie na tej podstawie nie powinniśmy sobie 
utrudniać i jeśli 18 grudnia radni wspólnie zdecydowali że na terenie całej gminy nie pozwalamy na 
trzeci pas zabudowy, bo wiadomo jak to później będzie, prośby o drogę, o wodę, o prąd. Jeśli w tym 
momencie będziemy rozwodzić się nad tą jedną uwagą, to co z pozostałymi w innych 
miejscowościach? Tak więc, zgodnie z ustaleniami z 18 grudnia, powinniśmy tą uwagę odrzucić tak, 
jak zdecydowaliśmy na posiedzeniu komisji. 

Radny Andrzej Chełchowski ponownie zwrócił uwagę, że jak pismo wpłynęło 7 listopada to na 
komisji powinno być przedstawione. 

Radna Danuta Karkowska stwierdziła, że to właśnie było przedstawione na posiedzeniu 
komisji. 

Pracownik Urzędu Pani Iwona Kowalczuk wyjaśniła, że w obwieszczeniu był określony termin 
na wnoszenie uwag do 15 listopada i uwaga ta wpłynęła w terminie, została rozpatrzona. Na komisji 
radni zdecydowali o sposobie rozpatrywania uwag w taki sposób, że te uwagi, które zostały 
rozpatrzone pozytywnie nie będą dyskutowane, a te rozpatrzone negatywnie zostaną omówione. 
Mieliśmy na posiedzeniu komisji te wszystkie uwagi i one były dla Państwa dostępne, nic nie zostało 
zatajone, czy przetrzymane. Nie możemy pozwolić na ten trzeci pas zabudowy, ani nie powinniśmy 
się podpierać tym i obawiać, że wpłynęło pismo od kancelarii.  

Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska stwierdziła, że wszystko powinno zostać 
wyjaśnione przed podjęciem uchwały. 

Pracownik Urzędu Pani Iwona Kowalczuk wyjaśniła, że wszelkie procedury formalno – prawne 
zostały zachowane. 

Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska zapytała o takie same działki po drugiej stronie 
drogi i czy wtedy też gmina musi zapewnić drogę? 

Pan Kacper Kamiński odpowiedział, że po drugiej stronie drogi obowiązuje miejscowy plan 
zagospodarowania więc sytuacja jest inna. Od 2003 roku mamy tam prawo miejscowe. 

Wójt Gminy Michał Jasiński wyjaśnił, że ten stary plan z 2003 roku był na ten czas dobry. W 
tym momencie wszystkie grunty są naniesione odpowiednio. Wójt stwierdził również, że nie można 
obawiać się jednego pisma, bo takich pism było wiele, niektóre po kilka stron. Nie było potrzeby 
odczytywania każdego pisma, tylko przedstawiona została na komisji sentencja każdej z uwag.  Prace 
nad studium trwały długo, spotkań było wiele a nie tylko ta jedna komisja. Wszystko zostało 
szczegółowo przygotowane i odpowiednio przystosowane według rozsądku i w granicach prawa a 
także opiniowane przez kilkadziesiąt instytucji. Następnie zawnioskował do Rady, że nie można 
pozwolić na wszystko i poprosił o rozsądne podejście do tematu, ponieważ każda zwłoka powoduje 
problemy dla mieszkańców, którzy chcą się budować. 

Radny Andrzej Chełchowski odczytał treść uchwały w sprawie uchwalenia studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Karniewo. 

Głosowanie: 13 radnych „ za” przyjęciem uchwały, 1 radny przeciw, 1 radny wstrzymał się od 
głosu.  

Uchwała Nr XXXI/172/2013 w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Karniewo została podjęta większością głosów. 

 
 



9 
 

Ad.pkt.14 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
Wójt Gminy Michał Jasiński wyjaśnił, że na interpelację dotyczącą przydomowych 

oczyszczalni częściowo odpowiedział wcześniej, wyjaśnił, że gmina jest na etapie rozwiązywania 
pierwszej umowy z wykonawcą, natomiast po podpisaniu aneksu zostanie ogłoszony kolejny 
przetarg. Odpowiadając na druga interpelację wyjaśnił, że śmieci przy drodze powiatowej należą do 
właściciela drogi, ale problem na pewno będzie rozwiązany. 

 
Ad.pkt.15 

Wolne wnioski i zapytania. 
Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska poinformowała, że wpłynął wniosek Zespołu 

Szkolno – Przedszkolnego o nadanie imienia przedszkolu i ten temat będzie podjęty na najbliższej 
sesji w styczniu. 

Zastępca Wójta Grzegorz Cesarski podziękował sołtysom za pomoc w przekazywaniu 
informacji mieszkańcom. 

Sołtys Chrzanowo Bronisze – poinformował, że ma problem z telefonem i nie może zgłosić 
awarii. 

Następnie zostały złożone życzenia noworoczne przez Przewodniczącą Rady Beatę Jackowską, 
Wójta Gminy Karniewo Michała Jasińskiego oraz Radną Powiatową Marię Bonisławską. 

 
Ad.pkt.16 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodnicząca Rady, Pani Beata Jackowska dziękując 
wszystkim za uczestnictwo w sesji, zamknęła obrady XXXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo. 
 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 

  Beata Krystyna Jackowska 
Protokołowała:  
Justyna Szczesna 


